
P r o t o k 6 t  nr IX /2O l9  
z obrad I X  sesji  Rady Miejskiej w Ktodzku, 

kt6ra odbyta sip w dniu 23 maja 2019r. 
w sail  Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczela sle o godz. 13:04 

1. Otwarcie obrad I X  sesji  Rady Miejskiej w Kfodzku. 
Otwarcia sesji dokonata Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani Eltbieta f y tyhska  m6wiqc: 
"Otwierarn obrady I X  sesji Rady Miejskiej w Kbdzku". 

2. Stwierdzenie wa2noSci sesji. 
Przewodniczaca Rady Pani Eltbieta f y tyhska  stwierdzita, it w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwiqzku z tym wszystkie podejrnowane decyzje badq prawomocne. (Nieobecni na sesji: radny 
Pan Boguslaw Szpytma i radna Pani Teresa Ludwln) 
Lista obecnokci radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokoh. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta f y tyhska  zaproponowata radnego Pana 
Piotra Bryle. Pan radny wyrazil zgodg. 

Poddano pod gbsowanle kandydaturg Pana Piotra Bryly. 
Glosowanle: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Piotr  Bryla zostal powotany na sekretarza obrad. 

0 godz. 13:06 na sesje pnybyla radna Pani Teresa Ludwln. 

Radny Pan Zblgniew Nowak zwr6cil sig z prokbq o urnozliwienie zabrania glosu w sprawach r6tnych 
przez Prezesa Firrny Caior Energia. lest to firrna, kt6ra inwestuje na terenie rniasta Ktodzka ok. 
36 rnln zl. Przewodniuqca Rady wyrazib zgodg na zabranie glosu przez przedstawicieli flrmy 
w sprawach r6lnych. 

Uwag do porzqdku obrad nie stwierdzono. 

4. Przyjgcle protokotu z obrad V I I I  sesji  Rady Miejskiej w Klodzku. 
ProtokM zostal przedlotony radnyrn. Uwag do protokotu nie zgloszono. 
Protok6l z V I I I  sesji  Rady Miejskiej w Klodzku zostal przyjqty. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Ktodzka z prac migdzy sesjami. (Zal. nr 3) 
Sprawozdanle zostalo przedloione radnyrn. 
Uwag i zapytan do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostalo przyjete. 

6. Ocena przygotowania miasta KIodzka do  sezonu turystycznego. (ZaC. nr 4) 
Material zostat przedlotony radnyrn. 
Uwag i zapytah do przedbzonego materiatu nie stwierdzono. 

7. Ocena stanu bezpieczehstwa w mieicle. (Zal. nr 5) 
Material zostat przedtotony radnyrn. 
Uwag I zapytah do przedtotonego rnaterialu nie stwierdzono. 

8. Sprawozdanie z funkcjonowania sp6lek - Wodociqgi KIod ik ie  Sp. z 0.0. oraz Zaklad 
Admlnistracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejsklej Ktodzko Sp. z 0.0. - w roku  2018. 
(Zat. nr 6) 
Materiat zostal przedlotony radnyrn. 
Uwag i zapytah do przedlotonego materiatu nie stwierdzono. 



9. In formacja  o dzialalnoici jednostek organizacyjnych mlasta w roku  2018 w zakresle 
kultury, spor tu  i rekreacjl  (Muzeum Ziemi Klodzkiej, Kkodzki OSrodek Kultury, Powlatowa 
I Mlejska Biblloteka Publlczna w Klodzku, ZAMG GM Klodzko Sp. z 0.0. - Kryta Plywanla, 
Twlerdza, Stadion). (Zal. nr 7) 
Material zostal przedtoiony radny. 

Glos zabrata radna Pani Jolanta Kobak: Pani Przewodniczqca, Panie Burrnistrzu, Wysoka Rado. 
Mam trzy pytania do Dyrektora Muzeum, a rnianowicie: Czy wystawa ,Oczy Czasu" jest caly czas 
poszerzana, czy sq jakiel nowe zbiory, czy pojawiajq sig nowe zegary i czy jest w pianach dalszy 
rozw6j tej wystawy? Styszelisrny, czytaliirny w gazecie, te  kiedy budowano obwodnicg natrafiono na 
starq osadg. Czy byty tam prowadzone wykopaliska i czy artefakty, ktbre stamtqd wydobyto znajdujq 
sig w naszyrn Muzeum u y  zostaly przekazane do rnuzeurn wroclawskiego? I trzecie pytanie: Czy 
w Muzeurn znajduje sic dziat archeologiczny? 

Odpowiedzi udzielil Dyrektor Muzeurn Ziemi Klodzkiej Pan Krzysztof Miszkiewicz: Odpowiadajqc 
na Pani pytania chciatern powiedziet, i e  jeieli chodzi o wystawg ,,Oczy ~ z a s u "  a y l i  wystawg zegar6w, 
to jest to wystawa stala w naszyrn Muzeurn, ktbra przed dworna laty byta modernizowana tzn. dostata 
troszeczkg inny wystrbj. Jeteli chodzi o modernizacjg, to ouywiscie nie wszystkle zegary sq 
prezentowane na tej  wystawie, poniewai u e i e  z tych zbior6w rnarny r6wniez w rnagazynach. 
Oczywiscie sukcesywnie ta wystawa jest poszerzana o nastgpne elernenty, o nastgpne zegary. 
Wystawa jest stata, ale tak jak i inne wystawy state, gdy pojawia sig nowy ciekawy eksponat jest 
poszerzana. le ie l i  chodzi o drugle pytanie, to oczywiscie od samego poczqtku, gdy byty prowadzone 
badania archeologiczne byliirny w kontakcie z archeologami. l a  sarn osobiicie bytern na tych 
odkrywkach gdzie razern z przedstawicielern Wojew6dzkiego Konserwatora Zabytk6w oglqdalismy 
jak te prace wyglqdajq, Jut wtedy zapewnienie bylo takie, i e  to co zostanie tam odnalezione trafl do 
naszego Muzeurn. I rzeczywlicie po zakoriczeniu prac, to wszystko co zostalo tam odnalezione trafito 
do naszego Muzeurn. Sq przygotowane fiszki, inforrnacje o tyrn rnateriale i oczywiicie ten material 
jest dostgpny na razie dla osbb zainteresowanych, dla archeolog6w i naukowcbw, ktbrzy zwracajq 
sig do naszego Muzeum o ich udostepnienie, l u i  takie zapytania byly i to jest caly czas aktywne, ale 
marny t e i  pewien pornysl na prezentacje tych zbior6w w forrnie czasowej wystawy, tych 
najciekawszych material6w. CzeSt z tego co zostato tam wydobyte, to sq rnaterialy cenne dla 
archeologow, rn6wiqce o tyrn co tu w poprzednich wiekach wokbl Ktodzka sig dziato, ale nie wszystkie 
sq materialem ekspozycyjnyrn. Te materiaty ekspozycyjne planujerny w przyszloki r6wniet pokazat. 
W Muzeurn znajduje sig dzial archeologiczny. Jest to dzial, ktory gromadzi te zbiory, ktbre byty j u t  
wczeiniej deponowane i te ktbre sq deponowane w tym rnornencie. 

Radna Pani Jolanta Kobak: Moje pytanie nie bylo bezpodstawne, bo jestern takim piechurern i lubig 
chodzit po gdrach. Nie ukrywam, i e  uasarni rnoina cog znaleit i to 'Sq takie artefakty powiedzmy 
z pogranicza sredniowiecza. I chcialarn to dzisiaj Panu przekazat do Muzeurn. 

Dyrektor Muzeum Zierni Klodzkiej Pan Knysz to f  Miszklewlcz: Bardzo sip cieszg. Musze tylko 
powiedziet jednq rzeu, bo tutaj warto, ieby wszyscy to ustyszeli. Tego typu znaleziska rnuszq byt  
zgtoszone do Wojewbdzkiego Konserwatora Zabytk6w. Mogq byC w ten sposbb. Mbwig tylko, i e  
rnuszq byC dopetnione procedury. Dobrze by bylo, aby to tutaj wybrzrniato. 
Z tego co tu widze pobietnie, jest to grot strzaty, bardzo zardzewiaty, ale niernniej na pewno bardzo 
cenny. Waine skqd pochodzqtakie rzeuy. Tutaj rnyllp, i e  bgdziemy w kontakcie z Paniq radnq, teby 
ustyszet i rnoie nawet wskazat na GPS lub rnapie skqd konkretnie te artefakty pochodzq. 

Radna Pani Jolanta Kobak: le ie l i  o to chodzi, to byly przeprowadzone prace archeologiczne na 
terenie Zarnku Karpleh i tam bardzo duio takich rzeczy wydobyto. Nie ukrywam, ze nie bytarn przy 
sarnyrn Zarnku, ale po drugiej stronie. Sq tam r6ine osady do dnia dzisiejszego jeszcze nle zbadane 
i tak wlaknie cok takiego rnozna spotkaC, lest to na pewno z naszej Zierni Klodzkiej. 

Dyrektor Muzeurn Ziemi Ktodzkiej Pan Krzysztof Mlszklewicz: Bardzo dzipkujg. I jeszcze tylko 
jednq rzecz dodarn. Oczywilcie jeteli kt05 p6jdzie na wycieczkg i przystowiowo pod nogarni znajdzie 
tego typu artefakty, to oczywilcie zapraszarn, ieby one do nas trafity, ale przestrzegarn przed tyrn, 
i e  jakiekolwiek szukanie przy okazji np, wycieczek, a jeszue z jakirnl sprzgtern wykrywajqcyrn 
rnetale - jest  niedozwolone. Dobrze, ieby to bylo wiadorne. 



Radna Panl Jolanta Kobak: To tak nie do kohca jest - niedozwolone,..bo mozna otrzymat zgodp od 
Konserwatora Zabytkow, zgodg wlaiciciela nieruchomo5ci na przeszukiwanie. 

Dyrektor Muzeum Ziemi Klodzkiej Pan Krzysztof Mlszk iewla:  Tak. l a  skr6citem tq rzecz, kt6rq 
Pani dopowiedziala. Ktoi  kto by chcial szukat najpierw musi miet pozwolenie, a pbiniej dopier0 po 
otrzymanlu pozwolenia dokonywat penetracji terenu. Dzigkuje. 

Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta t y tyh rka :  To bardzo mity gest, wszystko z llterq prawa, to po 
pierwsze. Po drugie zbiory Muzeurn powipkszyty sig w c lwu  kilku minut. Bardzo dzigkujemy za to 
Pani radnej. Mam nadzleje, ze znaleziska, ktore tam jeszcze sq gdziei glgboko w ziemi czekajq na 
takich skuteunych poszukiwaczy jak Panl Jolanta Kobak. 

Radna Pani Jolanta Kobak: Znalezione. Nie szukane. 

Wiecej zapytah nie stwlerdzono. 

10. Pod jw le  uchwaly w sprawls nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ktodzka, 
druk nr 44. (281. nr 8) 
Projekt uchwaty zostat przedtotony radnym. 
Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y t yhska  poprosita o przedstawlenie oplnli Komisjl 
merytorycznych. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zblgnlew Nowak polnformowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaly na druku 
nr 44, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisjl Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Plotr Bryta poinformowal, 
i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 44, bez poprawek. 
Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Panl Aneta Losiewicz 
poinformowala, i e  Komisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaly na druku nr 44, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani El ib leta fy tyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
nadania nazwy ullcy na terenle miasta Klodzka, druk nr 44. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstnyrnaio sic - 0. 
Imlenny wykaz gtosowania stanowi zab nr 9 do protokolu. 
Uchwata zostala podjeta I otrzymala nr IX/49/2019. (Zal, nr 10) 

11. Podjecle uchwaly w sprawle, nadania nazwy ullcy na terenie miasta KCodzka, 
druk nr 46. (ZaC. nr 11) 
Projekt uchwaly zostal przedbiony radnyrn. 
Przewodnlczqca Rady Panl Eltbleta i y t yhska  poprosila o przedstawienle opinil Komisji 
merytoryunych. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarkl Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowal, i e  Komisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaty na druku 
nr 46, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Piotr Bryla polnformowat, 
t e  Komisja wnloskuje o przyjecle projektu uchwaly na druku nr 46, bez poprawek. 
Przewodniczqca Komisjl Budtetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz 
poinformowala, ze Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 46, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nle stwlerdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib leta t y tyhska  poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
nadania nazwy ulicy na terenie miasta Klodzka, druk nr 46. 
Gjosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstnyrnaio sic - 0. 
Imlenny wykaz gtosowania stanowi zaf. nr 12 do protokotu. 
Uchwata zostata podjpta i otrzymala nr IX/50/2019. (Zaf. nr 13) 



12. Podjqcle uchwaly w sprawie wyratenia zgody na  obni ien ie  kapitalu zakladowego oraz 
urnorzenie udziat6w w sp6tce ,,Zak#ad Administracji Mieszkaniarni Gminnymi Gminy 
Miejskiej Klodzko" Sp6lka z ograniczonq odpowledzlalno4cig druk nr 47. (Zal. nr 14) 
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnyrn. 
Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta i y t yhska  poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytorycznej. 

Przewodniuqca Kornisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Losiewicz 
poinforrnowala, t e  Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 47, bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta fy tyhska poddala pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wyraienia zgody na obniienie kapitalu zaktadowego oraz urnorzenie udziat6w w spdtce ,,Zaktad 
Adrninistracji Mieszkaniarni Grnlnnyrni Gminy Miejskiej Ktodzko" Sp6tka z ograniczonq 
odpowiedziaino~ci~ druk nr 47. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 15 do protokotu. 
Uchwata zostala podjqta I otrzymala nr IX/51/2019. (Zal. nr 16) 

13. Podjecie uchwaky w sprawls wyboru metody ustalenia oplaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia s tawki  tak ie j  oplaty oraz stawki o p h t y  za pojemnik 
o okre i lonej  pojemnoicl, druk nr 48. (Zal. nr 17) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 
Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta fy tyhska poproslla o przedstawienie oplnli Kornisji 
rnerytorycznych. 

Przewodniczqca Komlsji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Panl Aneta Losiewicz 
poinforrnowata, t e  Komisja wnloskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 48, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunainej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 48, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego Pan Piotr Bryla polnforrnowal, 
ze Kornisja wnioskuje o przyjecle projektu uchwaty na druku nr 48, bez poprawek. 

Uwag I zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta f y tynska  poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wyboru rnetody ustalenia optaty za gospodarowanie odpadarni kornunalnymi, ustalenia stawki takiej 
oplaty oraz stawki oplaty za pojernnik o okreiionej pojernno6ci, druk nr 48. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zaf. nr 18 do protokotu. 
Uchwaka zostala podjqta I o t n y m a k  nr IX/52/2019. (Zat. nr 19) 

14. Pod jw le  uchwely zmieniajqcej uchwatq w sprawie regulaminu utrzymania czystoici 
I porsqdku na  tsrenie Gminy Miejskiej Kkodzko, druk nr 49. (Zal. nr 20) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnym. 

Zastepca Burrnistrza Pan Wleslaw Tracz zgtosit autopoprawke o charakterze forrnalnyrn do projektu 
uchwaly na druku nr 49, tj.: W 5 1 ust.5 pkt 5 i pkt 6 wkradt sig blqd, W punkcie 5 i 6 dotyczqcym 
odpad6w podlegajqcych biodegradacji przywdany jest 5 17 regularninu, a powinien by6 przywolany 
5 15. W zwiqzku z tym autopoprawka dotyczy zrniany w tych dw6ch punktach 5 17 na 5 15. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta kytyhska poprosila o przedstawienie opinii Komisji 
rnerytorycznych. 

Przewodniaqcy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowlska I ladu  Przestrzennego 
Pan Zblgniew Nowak poinformowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku 
nr 49, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publianego Pan Piotr Bryla poinformowat 
ze Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 49, bez poprawek. 



Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta iytyirska poddala pod gtosowanie przyjgcie autopoprawki 
zgbszonej przez Zastgpcg Burmistrza do projektu uchwaty druku nr 49. 
Glosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 21 do protokolu. 
Autopoprawka zostala przyj~ta. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta kytynska poddata pod glosowanie pod j~c ie  uchwaty 
zrnieniajqcej uchwalg w sprawie regulaminu utrzymania czystoici I ponqdku na terenle Gminy 
Miejskiej Ktodzko, druk nr 49 wraz z przyjetq autopoprawkq. 
Giosowanie: za - 20, przedw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 22 do protokolu. 
Uchwala zostaR pod j~ ta  i otrzymala nr IX/53/2019. (Zal. nr 23) 

15. Podjqcie uchwaty w sprawle przekazanla do Wojew6dzklego Sqdu Administracyjnego 
we Wroclawiu skargi Prokuratury Okrqgowej w Opolu na dchwalq Rady MIejsklej 
w KCodzku Nr XLI/329/2005 z dnia 25 sierpnia 2005 r .  w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu polotonego miqdzy: ulicq 1. KoScluszkl, 
Rzekq Nysq Klodzkq, terenaml wodonoSnymi, u l l q  J. Korczaka I ullcq Bohater6w Getta 
w Klodzku, druk nr 45. (Zal. nr 24) 
Projekt uchwaly zostat przedtotony radnym. 

Radny Pan Damian glak zglosil poprawki do projektu uchwaty na druku nr 45, tj.: W podstawie 
prawnej jest napisane: ,,Rada Gminy Miejskiej w Klodzku"a powlnno byC,,Rada Miejska w Ktodzku". 
W 5 3 nalezy zastosowat duze litery w zapisie ,,Przewodniczqcemu Rady Miejskiej w Klodzku" oraz 
w zalqunlku do uchwaty jako organ wskazana jest ,,Rada Gminy Miejskiej w Klodzku"a powinno by6 
,Rady Miejskiej w Klodzku". 
Burmistrz Miasta Pan Mlchat Plszko uznat, i e  zgtoszone przez radnego poprawki sq  zasadne. 

Zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta kytyirska poddala pod glosowanie przyjecie poprawek 
zgloszonych przez radnego Pana Damiana ~ l a k a  do projektu uchwaty na druku nr 45. 
Giosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi rat. nr 25 do protokdu. 
Poprawkl zostaly przyj~te. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta tytyirska poddata pod glosowanie podjgcie uchwaly w sprawie 
przekazania do Wojew6dzkiego Sqdu Adrninistracyjnego we Wroctawiu skargi Prokuratury Okrggowej 
w Opolu na uchwatg Rady Miejskiej w ~ l o d z k u  Nr XLI/329/2005 z dnia 25 sierpnla 2005 r. w sprawle 
uchwaienia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu poloionego migdzy: ulicq 
T. KoSciuszkl, Rzekq Nysq Kbdzkq, terenami wodonoSnym1, ulicq J. Korczaka I ulicq Bohaterdw Getta 
w Klodzku, druk nr 45 wraz z przyjgtymi poprawkami. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 26 do protokolu. 
Uchwata zostala podjeta i otrzymala nr IX/54/2019. (Zal. nr 27) 

16. Interpelacje I zapytanla radnych. 
Sekretarz obrad Pan Piotr Bryla odczytat treSC interpelacjl i odpowiedi na interpelacjg, ktore 
wplynely do biura Rady Miejskiej w okresie migdzy sesjarnl: 

Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 24.04.2019 r. (Zal. nr 28) 
Odpowledi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.13.2019) na interpelacjg radnego Stanlstawa 
Bartczaka z dnia 24.04.2019 r. (Zab nr 29) 
Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 20.05.2019 r. (Zal. nr 30) 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 20.05.2019 r. (Zal. nr 31) 

Zapytah radnych nle stwlerdzono. 



17. Wnioskl I olwladczenia radnych. 
Wnioskbw i oSwiadueh nie stwierdzono. 

18. Sprawy rbf ne. 
Glos zabral radny Pan Stanidaw Bartnak: Panie Burrnistrzu, wplyngto do rnnie pisrno z bardzo 
nieprzyjernnq sprawq od grupy rntodziezy, ktbra na stadionie zajrnuje slg street workoutern. Oni tam 
bardzo intensywnie Cwiczq I grupa ta te t  chce sie charytatywnie udzieiat ze swoirni pokazarni I chce 
sie rozwijat, wigc podstawq tego spotkania i skierowanego do rnnie pisma z prodbq o pornoc 
i wyjaknienie byl Pan Kierownik Bogdan Bachrnatiuk. Pan Kierownik powiedzial tej rnlodziety, t e  
wytnie irn wszystkie barierki, na ktbrych oni tam twiczq. Zabrat irn dwie tawkl, na kt6rych 
odpoczywaii po Cwiczeniach. Takle pisrno Pan wystal messengerern do Pana 
Burrnistrza, to bylo prywatne pisrno - pewnie Pan Burrnistrz o tym wie. Ja to pismo rnarn dolqczone 
Zawieralo ono proSbe o nle likwidowanie tego rniejsca, a jei l i  fui, to teby znaleik jakiet inne rniejsce 
i porn6c irn sig rozwijat i zabezpieczyt takie rniejsce poprzez rozlotenie np, rnaty. Moje pytanle brzrnl: 
Czy rzeczywiicie ten teren bgdzie zlikwidowany? 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Pani Ptzewodniczqca, Wysoka Rado. 
Nie jest mi znana taka sytuacja, t e  ktokolwiek tam rnlatby wyciqt urzqdzenia do uprawniania tej 
dyscypliny. Co do bwek - nie wiem. Sprawdzg czy zostab zabrane. Chcialbyrn tylko uczulit opinig 
publiunq na to, t e  stadion jest w pelni monitorowany I od pewnego czasu jest takte zamykany 
o godzinie 22:OO I tadne osoby nie rnogq na tym obiekcie w tyrn aasie przebywat. Jeteli bgdq 
przebywaty iub ~Fytkownicy rbtnych urzqdzeh na stadionie bgdq korzystat z nich nieadekwatnie do 
ich przeznaczenia, to wtedy bedq wyciqgane konsekwencje w postacf wzywanla Policji czy Straty 
Miejskiej. Chcialbyrn przypornniet, t e  takie sytuacje na stadionie rniaty rniejsce. To sq r6knego 
rodzaju wybrykl chuligahskie niszczqce naszq infrastrukture grnlnnq. Nie wiern nic na temat 
wycinania barierek do street workoutu. Nie wyobrazarn sobie, aby bylo to w jakikolwlek sposbb 
wycigte. Nie ma w tej chwili Pana Bachrnatiuka, ktbry rnbglby tez wypowiedziet sic w tyrn ternacls. 
A co do prywatnej korespondencji na Messenger, to nie czytalern takiej wiadornoici. Mote gdzlei jq 
marn w jednej z klikuset nieodebranych. 

Radny Pan Stanislaw Bartnak: Panie Burrnistrzu, ouywiScie rozumiern. Regularnin jest 
reguiarninern. Pnepisy trzeba stosowat, ale jetell chodzi o Pana Kierownika, to zgtaszakrn do tych 
chlopcbw a y  rzeczywitcle tak bylo i czy to nie jest jakat wyobratnia. On1 sq gotowi do konfrontacji 
z Panern Klerownikiern - uy to  jest prawda czy nie, bo na tej podstawie oni zaalarmowali ten 
nlepokbj. OuywiScie musze powiedziet, ze co do stadlonu, to z przykrofclq rnusze stwierdziC, t e  
czesto przechodze tarntedy i przed 22:00 brarnka od strony ul. Korczaka jest zarnknipta. Zwracaiern 
uwage mlodziety, t e  nie wyobrazarn sobie tego aby to zostalo ziikwidowane, ale te t  prosllern, 
aby oni od siebie te t  cot dali. Ten porzqdek rnusi byt  utrzyrnany, tadnego picia aikoholu itd. 
Oni oczywidcie wystuchali to pozytywnie, ale jeSli to jest nieprawda to prosz? o konfrontacje z Panern 
Kierownlkiern, bo to rnusirny wyjainit i wtedy bedziemy rnieli spokbj. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas: Przy tego typu urzqdzeniach istotnqsprawq jest to, t e  t w i a q w  
tam - iwiczq tylko na wtasnq odpowiedzialnoSt, bo iadna grnina nie wyptacilaby sit: z odszkodowa~ 
gdyby tam byb  jakiet urazy czy uszkodzenia. OczywiScie urzqdzenla rnuszq spelniat norrny 
techniczne. Natornlast, uczuiarn wszystkich - jeilr tam nie ma takiego ogtoszenia, to naletaloby 
natychrniast je urnieicit, ze Cwiczqcy korzystajq z tego rniejsca na wlasnq odpowiedzialnoit. To jest 
podstawa i oaywikcie inne rzeczy sq do uzgodnienia, bo zgoda buduje. 

Glos zabral Zastepca Burrnistrza Miasta Pan Wleslaw Trau: Odniosg sie bardzo krbtko do tego co 
Pan radny w tej chwili rnbwi. Troche sic dsiwic, i e  bylo to zglaszane akurat do Pana, a nikt narn 
takiej sytuacji nie zglosll. Przyjrnujerny regularnie. Nasze biura sq otwarte i jeleli wystepujq takie 
sytuacje to ja na bietqco - nawet jeieli,nie ma dnia przyjet - jestern w stanie rozrnawiat na takie 
ternaty. Rejon OSiR jest przez nas takie na bietqco rnonltorowany. 3esteirny w Scislyrn kontakcie 
z osobarni, ktbre tam zarzqdzajq. Po pierwsze, wszelakie urzqdzenia na terenie OSiR sq ustawiane 
po to, teby z nich korzystat. Nawiqzujqc do wypowiedzi Pana Burrnistrza, zazwyuaj rbtnego rodzaju 
konflikty dotyczq sposobu kotzystania z tych urzqdzefi. Dlatego, t e  osoby, ktbre gdzieS, cok rnbwiq 
najczgsciej przedstawlajq te sytuacje jednostronnie z ich punktu widzenia. RzeczywiScie naletatoby 



zapytat drugiej strony i dat sip wypowiedziet drugiej stronie, a dzisiaj nie rnarny takiej rnotliwoSci, 
aby wyrobit sobie wlasnq opinie na ten ternat. Niemniej jednak odwolujqc sie do Pahstwa rozsqdku 
i logiki. Nikt na terenie OSiR nie ustawia urzqdzeri, ieby je wycinat, albo ieby je usuwat. One sq dla 
ludzi. Natorniast niekiedy korzystanie z urzqdzeh stanowi pretekst do zupetnie innych uynnoici 
wykonywanych na terenie OSiR po godzinie 23:00, 24:00, kiedy rnieszkahcy skariq sig, i e  wcale 
tam nie odbywa sip korzystanie rekreacyjne z tych nieruchomoSci - chyba, i e  rekreacjg rozurnierny 
zupelnie inaczej, wipc zrnierzamy do tego, aby uporzqdkowat sytuacje. Do 22:OO jest rnotliwoit 
korzystania z u~qdzeh.  Oczywiicie z zakazern spotywania alkoholu i podobnych utywek i tego 
bedzierny bezwzglpdnie przestrzegat. Nie chciatbyrn w tej chwili kontynuowat dyskusji na ternat taki, 
t e  k to i  co i  powiedzial. Skonsultujerny sytuacje, zapytarny, na pewno wyjainirny. Na pewno bez 
powodu, tadne urzqdzenia nie bgdq usuwane. Jeieli cog jest uszkodzone rnoie byt  czasowo 
wylquone z uzytkowania. letel i  gdziei skohczyl sip certyflkat mote bye urzqdzenie wylqczone 
z uzytkowania, aby byt rnoiliwy przeglqd techniczny urzqdzenia. Zazwyczaj korzystajqcy, ten 
zewngtrzny klient nie zdaje sobie sprawy z tych uwarunkowah, na ktdre zwrbcil uwagg radny Adam 
Kwas, rnusimy takie pilnowat zasad bezpieuehstwa. Zapewniarn tutaj, t e  bez powodu nie bqdzierny 
odcinat rnieszkalicbw od tego co jest dla nich przeznaczone. 

Radny Pan Stanislaw Bartczak: OczywiScie, tutaj ma Pan stuprocentowq racje i oczywiicle 
zgadzam sig z tym. Ja tylko chcialbyrn krbtko odpowiedziet, ze taki sygnat, niepokdj dotart do rnnie 
i t e i  zastanawiam sig dlaaego nie do Pahstwa a do rnnie, ale jako radny zgodnie z artykutern 23 
o sarnorzqdzie grninnyrn jestern zobowiqzany odpowiedziet na glosy rnieszkahcdw. Jest to tylko 
sygnal i wierze, t e  Pahstwo tyrn sie zajrnq i bgdzie spokbj. 

Glos zabral radny Pan Armin Jarosz: Szanowni Pahstwo, Wysoka Rado. Panie radny Stanistawie, 
ja chciatern tylko zapytat czy w tej sprawie rozrnawial Pan z Kierownikiern Bachrnatiukiern? 
Radny Pan Stanistaw Bartczak poinforrnowal, i e  nie rozrnawial. 
Radny Pan Armin Jarosz: Nie rozrnawial Pan. Rozurniern. Bardzo dobrze, t e  Pan sip t q  sprawqzajql. 
Jak najbardziej jesteirny za tyrn, zeby rnkodziez tam Cwiczyla, bo super spgdzajq tam czas. 
Tylko rnarn takq gorqcq proibp. Jeteii juz Pan sig podjqt zalatwienia tej sprawy, to bardzo proszg 
ieby wysluchat jednq i drugq strong i dopier0 podejrnowak ternat na radzie, bo wzbudza to 
niepotrzebne ernocje i niepotrzebnqdyskusjg, ale rnimo wszystko bardzo dzigkujp za zainteresowanie 
sig t q  sprawq. 

Radny Pan Stanislaw Bartczak: Ja bardzo proszg, aby nie podchodzit do tego z ernocjarni. 
To po prostu tylko sygnat, nic wiecej. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta Fytyirska: To sq bardzo pozytywne ernocje. My tu chcemy 
osiqgnqt jakiS najwytszy stopieh doskonatoici w zatatwieniu tej sprawy, a Pan radny Darnian giak 
chciatby na pewno zakohayt juz t q  dyskusjg. 

Radny Pan Damian Siak: Tym fragrnentern zajmowata sie tet Mlodzietowa Rada Miejska Klodzka 
postuiujqc o wyrernontowanie tego fragmentu. Wierny jaki rnarny budiet i pornysl jest taki, teby 
zglosit to migdzy innymi do Obywatelskiego Budietu Powiatu Ktodzkiego. Tyiko najpierw rnusirny 
wywalayt to, teby mlodziet w ogble rnogla glosowat nad Obywatelskirn Budietem Powiaty 
Klodzkiego i w tyrn kierunku robione sq posunigcia. 

Glos zabral Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda: Panie Burmistrzu. W rniejscu gdzie jest 
pole bitwy przy Twierdzy dzieci urzqdzily sobie tor z przeszkodarni do jazdy na rowerach. Panie 
B ~ r r n i ~ t ~ ~ ,  czy jest rnotiiwoit zbudowania takiego bezpiecznego toru na terenie stadionu? Wstppnie 
Prezes ZAMG powiedzial, i e  jest taka motliwoS6. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: lest oczywiicie taka szansa. Mamy projekt - 
to jest tzw. purnptrack - budowy takiego obiektu na stadionie, ale w tyrn mornencie poszukujerny 
ewentualnie zewnetrznego flnansowania, bo jeszcze raz chciatern podkreilit Szanownej Radzie 
i opinii publlcznej, sluchajqcyrn nas Mieszkahcorn, i e  grozi narn potencjalna wyplata tego dutego 
odszkodowania i bgdg chcial do momentu kiedy ten proces slg nie zakohczy postgpowat tak, t e  bgdq 
reaiizowane tylko i wylqcznie te zadania, na ktdre bpdzierny znajdowat wspblflnansowanie 
zewngtrzne. Bgdzierny starat sig rnaksyrnalnie ograniuyt wydatki wlasne, rnajqtkowe. 



W dalszej a p i c l  obrad Przewodniczqca Rady Pani El tb iata ty ty i rska poprosila o zabranie 
gtosu przez Prezesa firrny Calor Energia. 

Prezes Calor Energia Pan Bogdan Ulanowskl: Witarn Pahstwa serdecznie I dzigkujerny za 
zaproszenie. Marny okazjp przedstawit sig Pahstwu. Jesteirny na terenie rniasta Ktodzka od 5 iat. 
Naszq brantq jest energetyka ciepina. W 21 miastach rnarny zlokallzowane zaktady. Siedziba glbwna 
flrrny rniefci sie na Gbrnyrn Slqsku w rniescie Wojkowice. Kapitat jest poiski, nie zagraniuny, jestem 
jednyrn z udzialowcbw. W tej chwili realizujerny slet o dlugoici 25 krn do jednostkl wojskowej. Ona 
jest realizowana j u t  od kilku rniesigcy i rnarn nadzieje, ze w sezoriie grzewuyrn wepnierny ju t  
jednostkg wojskowq. Po drodze, ku naszernu zadowoleniu zlikwidujerny niskq ernisje na czgici trasy. 
Dzislaj rnarny spotkanie odnoinie przytquenia budynkow na trasie tej nitki. Ponadto rozpoczynarny 
w przysztyrn roku realizacjp budowy dwbch blokbw kogeneracyjnych. W surnie bgdq 4 rnegawaty 
rnocy elektrycznej. Przeksztakirny cieptownlg w elektrociepbwnip. Bedzierny produkowat energis 
elektrycznq. Nasze plany to do 2021 w ogbie odejfk w Ktodzku od wggla. Nie chcerny j u i  wipcej t ru t  
irodowiska takiego plgknego rniasta. Wierny, ze jest zanieczyszaone, w zwiqzku z tyrn wychodzirny 
naprzeciw rnieszkahcorn, teby Ich dodatkowo nle trut. Wartoit naszej inwestycji to ok. 36-40 rnln 
zl. Nie ukrywarn, Ze jest to najwigksza inwestycja we wszystkich zaktadach jakie posladarny. 
Reallzacjp zadah zakohczyrny w 2021 roku i rnyile, t e  to nie bpdzie koniec. Zapraszamy do dalszych 
przylqueli. Cieplo systernowe jest bardzo waine dla rniasta, bo na pewno iikwiduje nlskq ernlsjp. 
Dzipkuje. 

Gtos zabral radny Pan Paw& Najda: 3uz od dtuzszego czasu chciabrn zaprosit w tej  sprawie na 
spotkanie, kt6re oflcjalnle odbgdzie sig dzisiaj w Szkole Podstawowej nr 7 w Ktodzku, o godzlnle 
16:OO. Dzigkujp Pani Dyrektor Annie Kasprzyckiej za udostepnienle sall. Dzigkuje Panu Zbignlewowi 
Nowakowi za wspbbrganizacjg. Pan Burrnistrz zostal wczeiniej powladorniony, prezesl flrrny oraz 
kilku radnych bedzle obecnych. Zapraszarn tet  wszystkich rnieszkahcdw. Zrobilern takq rnatq 
karnpanip na dzielnicy, na faceboku, lnforrnujqc o spotkanlu. Duto ludzl zgtasza sig do rnnie jako 
radnego z pytaniaml, na ktbre niestety sarn nie znam odpowiedzi, poniewat sqto pytania techniczne, 
kosztowe. Wydaje rnl sig, t e  Panowie Prezesi bardzo doktadnie to wszystko okreflq jakie sq szanse 
na przytqczenia karnienic i dornkbw jednorodzinnych. I wydaje mi sic, t e  rnieszkahcy, ktorzy bgdq 
na spotkaniu otrzyrnajq szczeg6lowe odpowiedzi na ten ternat. leszcze raz wszystkirn dziekuje 
i zapraszarn. 

Gtos zabral Wiceprzewodnlczqcy Rady Pan Zdzlstaw Duda: Panle Prezesie, rnoje pytanie brzrni: 
Co po wpglu, jaki system? Czy Pan rnoze uchyliC narn rqbka tajernnicy? 

Prezes Calor Energla Pan Bogdan Ulanowskl: Przepraszarn, nie powiedziatern czyrn bgdzierny 
opalat. Oczywiicie przechodzirny na system gazowy. Bcdq to instalacje kogeneracyjne jak i kotb 
opalane gazern. Dostalifrny wstgpne inforrnacje, i e  dostanierny przydziat, wigc opaianie tylko gazern. 
Myflelifrny t e i  o biornasle, ale to jest na dzleri dzisiejszy drogie paliwo o bardzo chwlejnej cenie, 
a te t  nie chcielibyirny robiC skokbw cen jefI1 chodzi o taryfy. Myilp, ze paliwo gazowe jest paliwern 
stablinyrn I na tyrn paliwie poprzestanierny w Ktodzku. 

Radny Pan Zblgniew Nowak: Pani Przewodniczqca, Szanowna Rado. Moze dopowiern jeszcze dwa 
slowa do wypowledzi Pana Prezesa. Jest to inwestycja bardzo wazna dla tej czpici rniasta Ktodzka 
diatego, te  sarni wlerny jakie dute zanieuyszczenie powietrza wystppuje w rejonie ui. Luzyckiej, 
Walecznych. To jest taki dolek u nas w rnieicie i tam te wszystkle zanieczyszuenia zbierajqslg. Jeteil 
zlikwidowalibyfmy te ognlska wgglowe, to wtedy naprawdg poprawi sig czystokt powietrza 
w naszyrn rnieicie. 

Gtos w dyskusji zabral radny Pan Zbignlew Kucharek: Panle Prezesie, rnieszkarn na Osledlu Owcza 
G6ra I jest to bardzo plpkny teren mlasta, ale jest strasznie zadyrniony i jestern zainteresowany tyrn 
co Pan powiedziat. Z drugiej strony osiedla przechodzi nawet potgtny rurociqg gazowy na zasilenle 
i u y  to tez jest uwzglgdnione. Chcialbyrn wiedziet, poniewai wlekszoib mieszkalicbw rnojego osiedla 
bgdzie oglqdat tq a p i t  sesji i bgdq chcieli by t  zorientowani jak wyglqda ta sprawa. Czy to bgdzie 
bardziej udostppnione dla zabudowy dornbw szeregowych? lakby to wygiqdato, jei l i  bgdzie to 
rnotllwe? Mieszkahcy posiadajqcy piece na ekogroszek sktadall do rnnie takie zapytanie jak 



uwzgigdnit sytuacje i przeji t  na system ogrzewania gazowego? Jak to zalatwit i czy to bpdzie 
z obnitkg u y  bedzie utatwieniem - przejicie na ogrzewanle gazowe?, 

Odpowiedzi udzielil Dymktor Calor Energfa: le ie l i  chodzi o O w u q  G6re to byty takie zarnysty, ale 
gl6wny problem polega na tyrn, ieby rniet pewnoit odbioru tej energii ciepinej, a tego nie rnamy. 
letel i  tam poprowadzlrny nitke cieptownicza a tadnych powod6w teby tam nie iit nie ma, natorniast 
jest problem zapewnienia odbioru mieszkahcbw, a to wiqie sip z duzyrni kosztami przeprowadzenia 
tej nitki w ten rejon Ktodzka - Owczej G6ry. 

Radny Pan Zbignlew Kucharek: Kiedyi na naszyrn terenie byl zaktad KFUT, kt6ry posiadat tutaj 
potptnq cieptownig. W zarnylle bylo pociqgniecie nitki grzewczej, aby podlqczyt osiedle. Nie wiem 
jak to sic stato, t e  nie przeprowadzono tego przedsiewzigcia, ale jest to do l t  ciekawe z tego wzgledu, 
t e  przy tej zabudowie szeregowej, gdy wszyscy palq po prostu nie motna nawet wy j i t  na to osiedle. 
Nie wiern jakie to rnogq byt  koszty. Bardzo bym prosit o udostepnlenie w przyszloici jaklchl 
inforrnacji. Mote nawet zorganlzujemy spotkanie, na ktbryrn przedstawiciele firmy wyjainiliby 
sprawg, a ja bede sip starat zachgcit do te j  sprawy mieszkaric6w. 

Glos zabrata Wiceprzewodniczqca Rady Panl Zdzldawa G6rska: Czy robiliicie Pahstwo rozeznanle 
jak wygiqda pod tym kqtern nasza Starbwka? Bo na pewno wiele osbb bybby zainteresowanych 
zrnianq ogrzewania i ograniczeniem zadymienia w Rynku. 

Odpowiedzl udzielit Dymktor Calor Energia: Jut za dzialainoici firmy FORTUM mieiiirny takie 
zapytania. Gl6wny problem polega na tyrn, i e  na starej zabudowie prowadzenle systemu 
cieplowniuego w tak trudnych warunkach ziernnych jest praktycznie zbyt kosztowne i niewykonalne. 
Takie byty rozeznania 10-15 lat ternu i tego rauej  trzeba bpdzie sip trzymat. 

Gtos zabral Prezes sp6tki Wodociqgi Klodzkie Pan Waldemar Bicz: Chciatern pogratulowat 
ciepbwnikorn tak wieikiej inwestycji dia naszego rniasta. lednoczeinle proslf, abyirny rnogii uzyskat 
od Palistwa chociatby p6troane harmonograrny, gdzle prace bedq wykonywane, poniewat chcerny 
skoordynowat nasze piany inwestycyjne z waszyrni, aby wykorzystat stan dr6g do wsp6inej realizacji 
zadah. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta kytyirska udzieilla gtosu Panu Waclawowl Zqbek: 
Ktaniam siq zgromadzonym. Jako, ze tak powiem jestern wlakiwie czlowiekiern z zewnqtrz rnarn 
zapytanie odnoinie przystani na Nysie Klodzkiej, kt6ra znajduje sic na wysokolci OSiR. Jest tam 
w tej chwlli niebezpleunie i lepiej ieby jej tam nie bylo, jei l i  miataby by6 dalej w takirn stanie 
w jakirn jest obecnie. Jest tam duta tablica inforrnacyjna, kt6ra jest nieczytelna. Nastepna sprawa 
r6wniet z tyrn zwiqzana, to zastanowienie sig nad wykonaniern pochyini do przenoszenia kajakbw na 
tamie wykonanej z kratownic, powiedzmy takiego typu jak jest wykonana icietka wok2 Twierdzy. 
Nastepna sprawa, to Scietka wok& Twierdzy. Radoinie przyjqlem t q  inwestycjp, bowiern tam 
klikadziesiqt iat ternu biegaliirny z kolegarni wlainie dokladnie po tej trasie. I w tej chwili 
zauwaiylern, i e  kohc6wki Iin nle sq odpowiednio zabezpieuone przed przetarciern, chodzi o nieduie 
elernenty tzw, kauszarni, kt6re bgdq zabezpieczat iiny. Kolejna sprawa, to wodopoje. leden z nich 
jest ustawiony przy statul SW. Franciszka kdo  Koiciola, rnarn zapytanle w kierunku Wodociqgbw, 
czy sq przewidziane nastppne takie punkty? Przydalyby slq w sezonie chociatby, ieby rnoina bylo 
napit sic, umyt owoce. Nastepna sprawa, to rosliny parkowe, nowe nasadzenia. Warto je przejrzet, 
bowiern w mojej ocenie okoto pdowy nowych krzew6w nlestety nie przyjelo sic i wyglqdajq w tej 
chwili troszeczke mato estetyunle. Nastgpna sprawa zwiqzana z turystykq: Czy przewidziane jest 
przeznauenie miejsc parklngowych dla autobusbw? Bowiem zauwazytern, i e  kierowcy po prostu 
krecq sic po mielcle I nle bardzo wiedzq gdzie rnogq przystanqt. Kolejna sprawa do zastanowienia 
sie wsp6lnie z Wodociqgarni - Czy bybby rnoiiiwe zainstaiowanie w sezonie natryskbw, COO w rodzaju 
jak kabiny toy-toy, dia wygody turyst6w i naszych nosbw? Chciatbym r6wniei podziekowat, t e  
Klodzko zrnienllo sie nlesarnowicie na plus, szczeg6lnie je i l i  parnigta sig krajobraz po powodzl. Ponad 
20 lat ternu bytern dokladnie 10 godzin po tyrn wydarzeniu, to byt krajobraz jak po bitwie. W tej 
chwiii Ktodzko naprawdp rozkwitlo i cieszy oko, ale niernnlej jednak jest pare rzeczy, o kt6rych 
wlainie wspornnialem - do zastanowienia. 



Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytynska: Dzigkujemy uprzejmie za to, i e  Pan przedstawil nam 
obraz Ktodzka w bardzo pozytywnym Swietle. Jestedmy dumni z tego, i e  tak wyglqda I sip rozwija, 
bo taka jest prawda. Mam nadziejp, i e  bpdzierny dalej tak rzetelnie 1 efektywnie pracowat na rzecz 
naszego miasta i naszych mieszkahcbw. 

Gtos zabral radny Pan Armin Jarosz: Wysoka Rado, Szanowny Panie Prezesie firrny Calor, bardzo 
dzigkujemy, i e  zechciellScie Pahstwo zainwestowad tak wysokie Srodki w naszym mieicie. Jesteimy 
naprawdg z tego zadowoleni. Zdajemy sobie sprawp, t e  jesteicie Pahstwo strategicznq flrmq, jeieli 
chodzl o dostawg energil cieplnej. Wiemy tei, i e  ceny paiiw energetyanych regulowane sq odgbrnie. 
Natomiast pytanie chyba najwatniejsze dla rnieszkahc6w - czy tak znaczqca inwestycja wptynie na 
ceny energii cieplnej w jednostkach, ktbre zostanq podtqczone i ktbre j u i  zostaly podlqczone? 

Odpowledzi udzielil Prezes Calor Energia Pan Bogdan Uianowski: Bardzo zasadne pytanie, za ktbre 
dzigkujg. Proszg Pahstwa, wtainie nie, dlatego ze budujerny uktady kogeneracyjne przy produkcjl 
ciepta bpdzlemy produkowat energig eiektrycznq, takie nie ma iadnych obaw, teby wzrosly ceny 
ciepla. Taryfy bpdq utrzyrnane na tym poziomie. Byd moie bgdqjeszcze obniione. Tu nle ma iadnych 
obaw. Modernizujemy irbdlo. Chcialbym t e l  powiedzied, i e  ceny wggla sq teraz bardzo wysokie. One 
wzrosly od momentu, kiedy weszligrny tutaj do eksploatacji frbdta o blisko 80 O h ,  takie ju t  zblltyty 
sig bardzo powatnie do cen paliwa gazowego. Przy obniieniu koszt6w na pewno nie wzroknie cena, 
tu chcialbym Pahstwa takie uspokoit. 

Radny Pan Armin Jarosz: Panie ~rezesie bardzo dzigkujemy za t q  super informacjg dla naszych 
mieszkahcbw. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska poinforrnowala, i e  wszystkie sprawy poruszone przez 
Pana Waclawa Zqbka zostanq przekazane do merytoryanych wydzial6w i urzgdnicy zajrnq sig tyml 
probiernarni, oczywiicie na miarg rnotliwoici gminy. 
Na zakohczenie obrad Przewodniczqca Rady zwr6cila sig takze z proibq o zgtaszanie slg Pahstwa 
radnych do pracy w Zespole ds, wyboru tawnikow. Takie zgtoszenia od Paristwa radnych bpdq 
przyjmowane do 10 czerwca w biurze Rady. Wybbr lawnikbw bgdzie dokonywany we wrzegniu- 
paidzierniku, ale j u t  teraz przyjmujemy zgtoszenia do pracy w Zespole. 

Wipcej gtos6w w sprawach rbinych nie stwlerdzono. 

19. Zakohuenie sesji. 
Po wyczerpaniu wszystkich punktbw porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta 

tytynska zamknea obrady mbwiqc: ,,Zamykam obrady I X  sesji Rady Miejsklej w Klodzku". 

Zakohczenie sesjl nastzlpllo o godz. 14: 10 

Protokbl sporzqdzila: 
Aneta Bgdkpwska Przewodnlczq-dy Miejskiej w Ktodzku 

Elib El a $bf ytyhska 



*) Rozporzqdzenie Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 201 6/679 z dnia 27.04.201 8 r. w sprawie ochrony osdb 
fizycnych w zwir)zku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przeplywu takich danych 
oraz uchwalenia dyrektywy 95146MrE (og6lne rozporzqdzenie o ochronie danych) 


